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Se reabilitează jardinierele din
municipiul Constanța

Angajații Serviciului Amenajări Urbane din
cadrul Primăriei Municipiului Constanța
lucrează în aceste zile la refacerea jardinierelor
și a zidurilor de sprijin din zona Dacia și de la
intersecția străzii Mircea cel Bătrân cu strada
Nicolae Iorga. Zidăria veche și elementele
decorative care erau deteriorate sunt
îndepărtate și înlocuite cu altele noi. Acolo
unde va fi cazul vor fi montate cofraje în care
se va turna beton. Spațiile reconstruite vor fi
tencuite și se vor efectua lucrări de vopsire sau
decorare. Concomitent, se intervine și asupra
treptelor de acces care vor fi recondiționate.
Acțiuni similare s-au desfășurat și în parcul
Tomis II unde treptele de acces au fost
reabilitate.

Sute de arbuști ornamentali,
plantați în municipiul Constanța

Primăria Municipiului Constanța, prin
Serviciul Gestionare Spații Verzi, continuă
acțiunea de plantare a arbuștilor ornamentali.
243 de arbuști ornamentali vor completa de
astăzi decorul peisagistic existent pe strada
Dobrilă Eugeniu, în scuarurile de la intersecția
străzii Traian cu bulevardul 1 Mai, străzii Traian
cu strada Prelungirea Traian și în zona cu
vegetație delimitată de bulevardul 1 Mai și
bulevardul 1 Mai Vechi. Plantele de exterior
provin din speciile: Cotinus coggygria
(Scumpie), Mahonia aquifolium (Mahonie),
Philadelphus coronarius varietatea Duplex
(Iasomie), Kerria japonica (Trandafir domnesc),
Spiraea ssp. (Cununiță, Floarea miresei) şi
Punica granatum (Rodiu). Arbuștii ornamentali
se adaugă copacilor care au fost plantați de la
debutul primăverii. „Precizăm că toate
exemplarele de plante achiziționate sunt din
specii ornamentale de forme şi culori variate,
cu înflorire eșalonată pe parcursul unui an,
rezistente la condițiile specifice de climă şi sol.
Facem apel la constănţeni să protejeze
plantațiile nou-înființate, să contribuie la
menținerea acestora în stare de vegetație și,
dacă este cazul, să sesizeze Primăria
Constanţa (0241.550055) sau Direcția
Generală Poliția Locală (0241.484205 sau
0799.606142 (WhatsApp) în situația în care
constată acte de vandalism sau de sustragere
a materialului dendro-floricol din teren”, se
arată într-un comunicat al Primăriei Constanța.

Pe scurt. Cam aceleași proiecte ca întotdeauna

Bugetul Constanței pe 2019,
copy-paste după cel din 2018
În sfârșit, Primăria Constanța a

publicat proiectul de buget pe
anul 2019. După cum era de

așteptat, acesta conține cam aceleași
proiecte prevăzute și în anul 2017, și
în anul 2018, care nu au fost duse la
bun sfârșit. Mai exact, printre cele mai
importante proiecte se află cel de
continuare a reabilitării Pasajului
Cumpenei (adică Podul de la Butelii),
lucrări ce durează de ani buni și care,
după câte se vede, nici nu se apropie
de finalizare. Alte proiecte promise
anul acesta de Primărie sunt legate
de finalizarea obiectivului
„Reabilitarea și modernizarea Liceului
cu Program Sportiv „Nicolae Rotaru””,
reamenajarea locurilor de joacă,
reabilitarea și modernizarea a trei
creșe din municipiu (Creșele 1, 2 și 5),
cofinanțare proiect regional de
dezvoltare a infrastructurii de apă și
apă uzată în aria de operare a S.C.
RAJA S.A. De remarcat este că, anul
acesta, pe lista investițiilor promise se
află multe proiecte legate de
mobilitate urbană, în condițiile în care
traficul în Constanța se desfășoară
haotic, iar modificările din ultima
vreme nu s-au dovedit a fi prea
eficiente. Așa se face că, pe lista
proiectelor din 2019 se numără etapa
a doua a reamenajării pietonale în
centrul istoric, un proiect de acces și
mobilitate pietonală în zona centrală,
dar și reabilitarea și resistematizarea
carosabilului și a trotuarelor de pe
bulevardele 1 Decembrie, Alexandru
Lăpușneanu, 1 Mai, Șoseaua
Mangaliei. De asemenea, este
prevăzut și un proiect de îmbunătățire
a mediului urban în zonele Tomis Nord
- H. Coandă, Coiciu - Casa de
Cultură.

n CE ALTE PLANURI ARE
PRIMĂRIA n În afară de aceste
investiții, Primăria intenționează să
continue programele multianuale, aşa
cum sunt reabilitarea tramei stradale,
modernizarea infrastructurii, un amplu
program de plantări arbori şi material
dendrologic, asigurarea serviciului de

dezinsecţie şi deratizare, achiziţia şi
montarea de mobilier urban - coşuri
de gunoi şi bănci de odihnă,
asigurarea funcţionalităţii serviciului
de salvamar. „Programele şi acţiunile
cu caracter social ocupă o pondere
semnificativă în cadrul bugetului local.
Se continuă cunoscutele acţiuni de
asistenţă socială prin acordarea de
tichete valorice cu ocazia celor mai
importante sărbători religioase,
pensionarilor care se încadrează în
limitele plafonului de pensie,
persoanelor fără venituri si
persoanelor cu handicap - programul
RESPECT, premiile în bani oferite
persoanelor care împlinesc varsta de
80 de ani şi familiilor care aniversează
50 de ani de la căsătorie, persoanelor
care împlinesc vârsta de 90 de ani şi
100 de ani, rechizite pentru copii şi
cadouri pentru copii cu ocazia
Crăciunului, ajutoarele pentru
încălzirea locuinţei cu combustibili
solizi şi energie electrică, ajutoare de
urgenţă. Se continuă şi anul acesta
programele de gratuităţi pe mijloacele
de transport în comun pentru
persoanele cu handicap, veterani şi
revoluţionari, pensionari, beneficiari
de ajutor social, elevi şi studenţi,
personal didactic şi nedidactic din

învăţământul preuniversitar şi
universitar, şomeri indemnizaţi şi
neindemnizaţi”, se mai arată în
proiectul de buget. De asemenea,
Primăria are planuri și în ceea ce
privește activitățile artistice, nu că s-ar
ri remarcat până acum din acest punct
de vedere. „În anul 2019 dorim să
finanţăm acţiuni artistice, culturale,
sportive şi de tineret cum ar fi:
spectacole estivale culturale,
Festivalul Iernii, Revelion 2020, Ziua
Copilului - 1 Iunie, Zilele Municipiului
Constanţa, Ziua Pensionarului,
Festivalul Etniilor Dobrogene - Ziua
Dobrogei, Ziua Romilor, finanţarea
sportului de performanţă. In vederea
dezvoltării activităţilor de tineret şi
sport, municipiul Constanţa a preluat
Stadionul Gheorghe Hagi iar începând
cu anul 2019 începe curăţenia
acestuia, reabilitarea lui pentru a
deveni funcţional şi a-l pune la
dispoziţia sportivilor constănţeni
indiferent de sport”, se mai arată în
nota de fundamentare. Proiectul de
buget al Constanței este disponibil
online, accesând link-ul:
http://www.primaria-
constanta.ro/transparenta/transparent
a-decizionala-legea-52-
2003/informare-consultare.

În ședința Senatului din 3 aprilie,
senatorul PSD Constanța, Ștefan Mihu a
făcut o declarație politică cu subiectul aderării
României la Spațiul Schengen. Senatorul
punctează faptul că, deși țara noastră a primit
aviz favorabil de aderare de la Comisia
Europeană, acest demers nu a fost dus la
indeplinire.

„După cum este cunoscut, prevederile
juridice referitoare la Spațiul Schengen au
fost integrate în acquis-ul comunitar prin
Tratatul de la Amsterdam și, ulterior prin
Tratatele subsecvențe ale Uniunii (respectiv
Tratatul de la Nisa și Tratatul de la Lisabona,
în vigoare), prin recurs la instrumente juridice
specifice, care reglementează, printre altele,
și aspectele privind vizele, azilul, imigrația și
politicile legate de liberă circulație a
persoanelor. Spațiul Schengen, cunoscut în
limbajul comun și că „spatiul UE fără
frontiere”, include în prezent un număr de 26
de state europene, dintre care 4 (Norvegia,

Islanda, Lichtenstein și Elveția) nu sunt
membre ale UE, iar alte 6 state UE nu fac
parte din Sistemul Schengen (Bulgaria, Cipru,
Croația, Irlanda, Marea Britanie, România). În
2015, în contextul „crizei imigrantilor”, Spațiul
Schengen a devenit practic nefuncțional, în
condițiile asumării de către unii lideri politic ai
UE a unor decizii controversate privind
deschiderea „de facto” a frontierelor externe
ale UE unor adevărate „valuri” necontrolate
de imigranți ilegali. Situația se menține în
blocaj și în momentul de față, la circa 4 ani de
la evenimentele dramatice din 2015,
funcționarea normală a spațiului Schengen
nefiind încă restabilită. Este suficient, cred, să
amintesc că, în prezent, nu mai puțin de 6
state Schengen (Austria, Danemarca, Franța,
Germania, Norvegia, Suedia) efectuează, sub
diverse forme, controale la frontierele lor
naționale. Pe de altă parte, de câțiva ani buni,
România, alături de alte state membre ale
UE, a solicitat aderarea la Spațiul Schengen

și, în pofida avizului favorabil, repetat în
domeniu al Comisiei Europene și al unor
investiții financiare și umane considerabile pe
acest palier, demersul nu a avut câștig de
cauza. La acest rezultat negativ a contribuit
în mod decisiv poziția unor state membre ale
UE, care au „inteles” să interpreteze de o
manieră subiectivă, discreționară,- și nu ar fi
prima dată – prevederile Tratatului de la
Lisabona referitoare la constituirea și
funcționarea Spațiului Schengen, punând
interese strict naționale, de politică internă,
înaintea intereselor de ansamblu ale Uniunii
și, pe cale de consecință, nesocotind, de
facto, litera și spiritul Tratatelor fundamentale
ale Uniunii. Considerăm, în acest sens, că
prerogativa Consiliului UE era și este,
conform Tratatelor UE, să ia notă de
îndeplinirea de către România a condițiilor de
aderare la Spațiul Schengen-certificată deja,
în repetate rânduri, de Comisia Europeană-și
nu să repună în discuție aderarea, în sine,

transformând astfel chestiunea respectivă în
subiect artificial de dispută politică, alimentat
de interese economico-financiare nefirești în
domeniu, prin prisma regulilor de funcționare
ale pieței interne europene!  Ne găsim în fața
unui caz tipic de interpretare voit defectuoasă
a prevederilor Tratatului de la Lisabona, fapt
de natură să aducă un deserviciu semnificativ
construcției europene, așa cum a fost ea
gândită și concepută de Părinții Fondatori ai
Comunităților Europene/ Uniunii Europene!
Față de cele de mai sus, consider că
România are oportunitatea și, în egală
măsură, datoria, în calitate de Președinție în
exercițiu a Consiliului UE, deci și a Consiliului
Justiție-Afaceri Interne, adică a formațiunii
Consiliului responsabilă să analizeze și să
discute aspectele respective, să reintroduca
pe agendă UE, cu toată determinarea,
evaluarea modului de funcționare și de
adoptare a deciziilor la nivelul spațiului
Schengen. 

Senatorul PSD de Constanța Ștefan Mihu:

„Bucureștiul trebuie să repună în discuție aderarea României la Spațiul Schengen”


